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Protokół nr 38/2022 

z posiedzenia Komisji Edukacji i Kultury 
Rady Powiatu w Kętrzynie 
z dnia 19 stycznia 2022 r., godz. 13:00 
W TRYBIE ZDALNYM 
 
Ad. pkt 1 i 2 
Otwarcie posiedzenia 

Podczas otwarcia posiedzenia nieobecny Wicestarosta Andrzej Lewandowski. Lista obecności 
stanowi załącznik nr 1 do protokołu. Ponadto w posiedzeniu uczestniczył Starosta Michał Kochanowski. 

Posiedzenie Komisji Edukacji i Kultury Rady Powiatu w Kętrzynie prowadził Przewodniczący 
komisji Piotr Soćko, który powitał wszystkich zebranych, stwierdził prawomocność obrad oraz 
przedstawił zaproponowany porządek posiedzenia: 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku dziennego posiedzenia. 
3. Przyjęcie sprawozdania z pracy Komisji Edukacji i Kultury Rady Powiatu w Kętrzynie w 2021 roku. 
4. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Powiatu przewidzianych do podjęcia na XLIV sesji Rady 

Powiatu w dniu 20 stycznia 2022 roku w sprawach: 
a) wyboru podmiotu uprawnionego do przeprowadzenia badania sprawozdania finansowego 

Szpitala Powiatowego w Kętrzynie za lata obrotowe 2021 oraz 2022; 
b) zmian w budżecie powiatu na rok 2022; 
c) rozpatrzenia skargi na działania Powiatowego Urzędu Pracy w Kętrzynie. 

5.    Sprawy różne, zapytania i wolne wnioski. 
6. Przyjęcie Protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 27 grudnia 2021 r. 
7. Zamknięcie posiedzenia. 

 

 
Członkowie komisji nie zgłosili uwag do przedstawionego porządku obrad. 

  
 Starosta Michał Kochanowski poinformował, że podczas ostatniej sesji przy rozmowach  
o Programie Inwestycji Strategicznych powiedział, że nabór wniosków nie został jeszcze ogłoszony,  
a w piątek pojawiło się ogłoszenie i od tego czasu trwają intensywne prace nad określeniem 
priorytetów i przygotowaniem wniosków. Starosta poinformował, że chciałby przedstawić założenia na 
posiedzeniu komisji, aby nie organizować oddzielnego spotkania.  
 Przewodniczący Piotr Soćko zaproponował, aby ten temat poruszyć w sprawach różnych.  
 

Ad. pkt 3 
Przyjęcie sprawozdania z pracy Komisji Edukacji i Kultury Rady Powiatu w Kętrzynie  
w 2021 roku 
 
 Przewodniczący Piotr Soćko poinformował, że sprawozdanie zostało przesłane członkom komisji 
wraz z zawiadomieniem o posiedzeniu (zał. nr 2).  
 Członkowie komisji nie zgłosili uwag do zaproponowanej treści sprawozdania. 
 Przewodniczący komisji poddał pod głosowanie sprawozdanie z pracy Komisji Edukacji i Kultury 
Rady Powiatu w Kętrzynie w 2021 roku, które zostało przyjęte jednogłośnie głosami 5 „za”. 
 

 
 
 
 
Ad. pkt 4 
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Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach: 
 
 Przewodniczący realizując porządek obrad przeszedł do omówienia pozostałych projektów 
uchwał będących przedmiotem XLIV sesji Rady Powiatu: 
 
 

a)  wyboru podmiotu uprawnionego do przeprowadzenia badania sprawozdania finansowego 
Szpitala Powiatowego w Kętrzynie za lata obrotowe 2021 oraz 2022 

  
 Członkowie komisji nie zgłosili dodatkowych pytań do projektu uchwały.   
 

Komisja Edukacji i Kultury jednogłośnie głosami 5 „za” pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały (zał. nr 3). 

 
 

b) zmian w budżecie powiatu na rok 2022 
 

Skarbnik Powiatu Bogusław Lichocki przedstawił propozycje zmian zawartych w projekcie 
uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu na rok 2022: 
I. Zmiany dochodów i wydatków – zadania własne 

 

1. Na wniosek Wydziału Komunikacji dokonać zwiększenia planu dochodów o kwotę 244 955 zł oraz 

planu wydatków o kwotę 271 751 zł. Dla zbilansowania zwiększyć wolne środki o kwotę 26 796 zł  

Zw. D. 600; 60004; § 2170 – 244 955 zł 

Zw. W.                      § 4300 – 271 751 zł 

Zw. Przychody;       §  950  –    26 796 zł 

 
2. Na wniosek Wydziału Geodezji, Kartografii, Katastru i Nieruchomości dokonać 

zwiększenia planu dochodów o kwotę 48 643 zł. Dla zbilansowania budżetu zwiększyć plan 

wydatków o kwotę 21 847 zł oraz zmniejszyć wolne środki o kwotę 26 796 zł 

Zw. D.  710; 71012; § 0690 – 48 643 zł 
Zw. W. 750; 75019; § 3030 – 18 947 zł 

                      75020; § 4280 –    2 900 zł 

Zmn. Przychody;      §   950  – 26 796 zł 

 

3. Na wniosek Powiatowego Urzędu Pracy dokonać zwiększenia planu dochodów i wydatków 

o kwotę 1 650 zł na koszty zastępstwa prawnego oraz przeniesienia planu wydatków pomiędzy 

paragrafami w kwocie 597 zł  

Zw. D. 853; 85333; § 0970 – 1 650  zł 

Zmn. W.                   § 4210 –     597 zł 

Zw. W.                      § 4300 – 1 650 zł 

                                  § 4610 –     597 zł 

 

4. Stosownie do art. 31qa ust. 6 ustawy z dnia 2 marca 2020 r. o szczególnych rozwiązaniach 

związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych 

oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych, przyznane zostały środki Funduszu Pracy 

na finansowanie realizowanych przez Powiatowy Urząd Pracy kosztów obsługi zadań określonych 

w art. 15zze4 ww. ustawy. Dokonać zwiększenia dochodów i wydatków o kwotę 375 zł  

Zw. D.  853; 85333; § 2690 – 375 zł 

Zw. W.                       § 4210 – 375 zł 
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Skarbnik poinformował również o następujących zmianach wprowadzanych autopoprawką 
Zarządu Powiatu w Kętrzynie z dnia 17 stycznia 2022 r.: 

1. W związku z decyzją Ministra Finansów z dnia 13.01.2022 r. zobowiązującą Powiat 
Kętrzyński do zwrotu nienależnie uzyskanej kwoty części oświatowej subwencji ogólnej za 
2018 r. w wysokości 8 367 zł, dokonać zwiększenia planu wydatków w rozdziale 75801  
o kwotę 8 367 zł. Środki na zwiększenie planu przesunąć z Powiatowego Centrum 
Edukacyjnego. 

 
Komisja Edukacji i Kultury jednogłośnie głosami 5 „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

wraz z autopoprawką (zał. nr 4). 
 

 

 
c) rozpatrzenia skargi na działania Powiatowego Urzędu Pracy w Kętrzynie 
 
  Radna Urszula Baraniecka poinformowała, że po zapoznaniu się z uzasadnieniem do projektu 

uchwały jest przekonana, iż skarga jest niezasadna. Radna wyjaśniła, że według uzasadnienia 
skarżącemu w podanych okresach wyznaczono 25 terminów kontaktu z Powiatowym Urzędem Pracy, 
a także przedstawiano oferty pracy i staży, przy czym w niektórych przypadkach pracodawca odmówił 
przyjęcia skarżącego lub sam skarżący nie był zainteresowany podjęciem pracy. Radna dodała, że 
Komisja Skarg, Wniosków i Petycji rozpatrzyła wszystkie zarzuty zawarte w skardze. 

    
Komisja Edukacji i Kultury jednogłośnie głosami 5 „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

(zał. nr 5). 
 

Ad. pkt 5 
Sprawy różne, zapytania i wolne wnioski 
 Starosta Michał Kochanowski poinformował, że termin składania wniosków do Programu 
Inwestycji Strategicznych wyznaczony został na 15 lutego 2022 roku. Starosta poinformował, że był  
w poniedziałek na spotkaniu z Ministrem Pudą, którego tematem były między innymi  wnioski o środki 
zewnętrzne. Starosta dodał, że dziś odbyła się noworoczna narada z Marszałkiem Województwa i jeśli 
chodzi o środki europejskie to instytucją zarządzającą jest Marszałek. Starosta przypomniał, że wniosek 
złożony przez Szpital Powiatowy w Kętrzynie był na liście rezerwowej z uwagi na różnice w kursie euro  
i przesunięcia dokonane przez Zarząd Województwa ale ostatecznie załapał się na dofinansowanie  
i otrzymał 3 000 000 zł na wyposażenie. Ponadto Starosta poinformował, że prawdopodobnie Zespół 
Opieki Zdrowotnej w Reszlu również otrzyma środki na zakup nowego aparatu RTG. Starosta 
poinformował, że nowa perspektywa w kontekście terminów uruchomienia konkursów jest niepewna. 
Starosta zwrócił uwagę, że liczy również na program Polska – Rosja, w którym priorytetowo 
traktowane są takie jednostki jak Dom Pomocy Społecznej i mamy pomysł na jego modernizację, ale 
przez ogólną sytuację prawdopodobnie ta umowa zostanie odłożona w czasie. Starosta wyjaśnił, że na 
chwilę obecną do dyspozycji mamy Program Inwestycji Strategicznych. Ponadto Starosta 
poinformował, że wnioski Powiatu do Programu Rozwoju Dróg są już zaakceptowane przez Wojewodę 
i zostały przesłane do Premiera, więc na razie postępy są zgodne z harmonogramem i teraz Premier ma 
trzy miesiące na opublikowanie listy z wynikami. Starosta wrócił do tematu związanego z Programem 
Inwestycji Strategicznych i przypomniał, że w pierwszym naborze Powiat otrzymał środki na zadania 
inwestycyjne na drogach w gminie Kętrzyn i gminie Barciany, a teraz po konsultacjach z Wydziałem 
Architektury, Budownictwa i Inwestycji oraz Dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych, analizując 
potrzeby i posiadane dokumentacje techniczne, Zarząd chce złożyć wnioski na następujące inwestycje: 

1. wniosek do kwoty 5 000 000 zł – przebudowa drogi powiatowej nr 1989 N Głowbity – 
Łankiejmy na odcinku ok. 4 km, 

2. wniosek na kwotę ok. 10 000 000 zł – przebudowa drogi powiatowej 1693 N Reszel – 
Mnichowo, w tym ul. Rataja, ul. 1 maja, przebudowa mostu ora przebudowa wraz  
z infrastrukturą techniczną drogi powiatowej ul. Podmiejskiej w Reszlu w formule zaprojektuj  
i wybuduj, 
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3. przebudowa drogi powiatowej 1723 N Srokowo – Bajory Małe. Starosta wyjaśnił, że na tę 
drogę również nie ma dokumentacji technicznej ale zostanie wykonana wspólnie z Gminą 
Srokowo w systemie 50/50. 

Następnie Starosta powiedział o wnioskach do Programu PGR i wyjaśnił, że w tym przypadku 
dofinansowanie wynosi 98%, ale tutaj Zarząd nie chce składać wniosków na drogi, ponieważ takie 
wnioski są wysoko punktowane w Programie Inwestycji Strategicznych, w związku z czym Zarząd 
wskazuje następujące zadania: 

1. wniosek na termomodernizację budynku Starostwa i Zarządu Dróg Powiatowych wraz  
z rozbudową Zarządu Dróg Powiatowych o zaplecze socjalne, ale głównie chodzi o montaż 
instalacji fotowoltaicznej na nowej części budynku Starostwa oraz na budynku Zarządu Dróg 
Powiatowych w Kętrzynie.  

2. wniosek dotyczący modernizacji infrastruktury edukacyjnej – budowa i modernizacja obiektów 
edukacyjnych – utwardzenie terenu przy Zespole Szkół im. Macieja Rataja w Reszlu, 
modernizacja łącznika budynku Liceum Ogólnokształcącego, przebudowa schodów 
wewnętrznych w Zespole Szkół im. Marii Curie – Skłodowskiej oraz budowa zaplecza sanitarno-
szatniowego dla osób niepełnosprawnych wraz dojazdem i parkingiem przy Powiatowym 
Centrum Edukacyjnym Kętrzynie. 

Starosta poinformował, że umowy dotyczące programów unijnych mogą być opóźniane, dlatego 
przygotowujemy projekty i dokumentacje techniczne, ponieważ może być mało czasu na złożenie 
wniosków i wykonanie zadań.  

Radna Urszula Baraniecka stwierdziła, że z wypowiedzi Starosty zrozumiała, że Powiat otrzymał 
promesy na zadania inwestycyjne, natomiast środki wpłyną dopiero po wykonaniu inwestycji.  

Starosta wyjaśnił, że drugi nabór do Programu Inwestycji Strategicznych oraz do Programu PGR jest 
na zasadzie promes, ale jeszcze Powiat ich nie otrzymał, a dopiero będzie o nie aplikował. Starosta 
dodał, że faktycznie Powiat otrzymał dwie promesy inwestycyjne na drogę Aptynty – Asuny – Święty 
Kamień oraz Mażany – Parcz i Dłużec od drogi wojewódzkiej. Następnie Starosta wyjaśnił,  
że przyznanie promesy polega na tym, że wykonawca realizuje zadanie i finansuje je, a po realizacji  
i odbiorze inwestycji Powiat składa wniosek do BGK, który emituje obligacje i przesyła środki w celu 
rozliczenia się z wykonawcą. Starosta poinformował, że Zarządowi zależy, aby wybrać wykonawcę  
i związać się z ofertą jak najszybciej, ponieważ jeszcze nikt nie ogłasza postępowań, a firmy szukają 
zleceń. Starosta poinformował, że jest możliwość wystąpienia do Ministra o rezerwę na mosty  
i wniosek będzie złożony na most w Mnichowie, a rozstrzygnięcie będzie w czerwcu. 

Przewodniczący Piotr Soćko zapytał jaka kwota przewidziana jest na realizację zadania 
inwestycyjnego na drodze Srokowo – Bajory Małe.  

Starosta wyjaśnił, że zakładany koszt inwestycji na drodze Głowbity – Łankiejmy to 5 000 000 zł, 
inwestycja w Reszlu do 10 000 000 zł, a droga Srokowo – Bajory Małe to koszt ok. 5 000 000 zł. 

Radna Urszula Baraniecka przypomniała, że na początku stycznia pojawiły się informacje, że 
wynagrodzenia dla nauczycieli zostały wypłacone w niższych kwotach oraz że w kolejnym miesiącu 
zostaną wyrównane. Radna zapytała czy rzeczywiście tak jest, ilu nauczycieli w naszych szkołach 
otrzymało niższe wynagrodzenie oraz czy zostanie wypłacona rekompensata. 

Starosta poinformował, że od razu po informacjach medialnych w tej sprawie rozmawiał z Panią 
Dyrektor Centrum Usług Wspólnych oraz Panią Naczelnik Wydziału Oświaty i Zdrowia i nie dotarły 
żadne sygnały, aby nauczyciele otrzymali niższe wynagrodzenie. Starosta dodał, że zawsze w styczniu 
wypłacane były „trzynastki”, a w tym roku pojawiła się informacja, że dopiero po 20 lutego  zostanie 
zaktualizowany program, więc chcąc uniknąć złych naliczeń wstrzymaliśmy się z wypłacaniem.  

Naczelnik Danuta Tomczak poinformowała, że nauczyciele, którzy mają dodatkową pracę  
i przekraczają górny próg dochodowy dla klasy średniej oraz osoby które nie złożyły PIT2 otrzymały 
mniejsze wynagrodzenia, ale są tego świadomi. 

Skarbnik poinformował, że złożenie PIT2 oznacza, iż korzystamy z kwoty wolnej od podatku, która 
w tym roku wzrosła do 30 000 zł, natomiast ulga dla klasy średniej oznacza rekompensatę za naliczanie 
składki zdrowotnej. Skarbnik wyjaśnił, że ustawa została wprowadzona w ostatnim momencie  
i w pierwszym miesiącu roku 2022 okazało się, że niektóre grupy otrzymały mniejsze wynagrodzenia. 
Skarbnik dodał, że weszło Rozporządzenie, na mocy którego inaczej będzie pobierana zaliczka, ale 
może być tak, że za rok przy rozliczeniu będzie konieczny zwrot tych środków do Urzędu Skarbowego.  
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Radna Alina Janiszewska zapytała czy złożenie rezygnacji z ulgi dla klasy średniej rozwiązuje 
problem nauczycieli. 

Skarbnik powiedział, że to musi być zgodne z własnymi obliczeniami i prognozą finansową. 
Skarbnik dodał, że rezygnację można złożyć, a niezłożenie również rodzi pewne pułapki, ponieważ 
sytuacja losowa może sprawić, że próg nie zostanie przekroczony. Skarbnik przypomniał, że 
przewidziany jest próg minimalny i maksymalny, a liczony jest w ujęciu całorocznym czyli 68 133 zł. 

Radny Lech Ryndzionek powiedział, że składkę zdrowotną każdy będzie płacił już od pierwszej 
złotówki oraz od każdego rodzaju działalności lub od umowy zawartej w każdej szkole, jeśli dotyczy to 
nauczyciela.  

Radny Piotr Węglarski zapytał czy wniosek zgłoszony przez Przewodniczącą Rady dotyczący 
zestawienia inwestycji drogowych w powiecie na przełomie trzech lat jest realizowany. Ponadto rady 
stwierdził, że Gmina Kętrzyn zgłaszała chęć przejęcia lub zakupu działki nr 166 w Sołectwie Martiany, 
która miałaby być alejką do jeziora. Radny zapytał na jakim etapie jest przedsięwzięcie i czy działka 
została przekazana.  

Starosta poinformował, że zestawienie inwestycji drogowych z podziałem na gminy zostało 
przygotowane i prześle je radnemu. Ponadto Starosta wyjaśnił, że jest zgoda Powiatu na przejęcie 
przez Gminę Kętrzyn działki, o której mówił radny Piotr Węglarski. Starosta powiedział również,  
że zgodnie z wnioskiem Przewodniczącej Rady o umieszczenie na stronie internetowej Starostwa 
Powiatowego numerów telefonów do zarządców dróg zostało to wykonane, a także przygotowane 
zostało zestawienie dotyczące wykorzystania Funduszu Autobusowego.  

Radna Urszula Baraniecka ponownie poprosiła o przygotowanie zestawienia dotyczącego 
przyznanych nagród Starosty Kętrzyńskiego dla nauczycieli od roku 2010. Następnie radna poprosiła  
o informację dotyczącą ilości zajętych łóżek w Szpitalu Powiatowym w Kętrzynie i wykorzystania 
respiratorów. 

Starosta wyjaśnił, że sytuacja jest bardzo zmienna, a w tym momencie zajętych jest łącznie ok. 80% 
łóżek. Starosta dodał, że szpital jest dosyć dobrze zabezpieczony pod względem respiratorów, 
instalacja tlenowa działa, a niedawno szpital zaopatrzył się również w przyłóżkowe aparaty RTG. 

Radny Lech Ryndzionek powiedział, że zauważył ostatnio bardzo dużą ilość nekrologów i zapytał 
czy tak liczne zgony są winą koronawirusa, czy są też inne powody. 

Starosta wyjaśnił, że przyczyną tak licznych zgonów jest covid, a będzie jeszcze gorzej, ponieważ 
ludzie się nie szczepią. Starosta dodał, że w naszym szpitalu obsługa personelu na salach jest 
wzorcowa, a nie jest to standardem we wszystkich szpitalach zakaźnych. 
 

Ad. pkt 6 
Przyjęcie protokołów 
 Komisja Edukacji i Kultury w głosowaniu przyjęła: 

 jednogłośnie głosami 5 „za” – protokół z posiedzenia w dniu 27 grudnia 2021 r. 

 
 
Ad. pkt 7 
Zamknięcie posiedzenia 

Wobec wyczerpania porządku dziennego posiedzenie Komisji Edukacji i Kultury Rady Powiatu 
w Kętrzynie zostało zakończone o godz. 14:30. 
 
 
Protokołowała: 
 
K. Burzycka 
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